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Grenaa Gol)lub den 6. november 2023 
Generalforsamling - Formandens beretning 
 
Så er der gået endnu et år i Grenaa Gol1lub - et år der har vist sig både fra den posi9ve og den 
nega9ve side. Et år med medlems9lgang, specielt i den yngre ende, men også et år med stor 
medlemsafgang. Ikke mindst fordi vi er en klub med en høj gennemsnitsalder blandt medlemmer, 
men også fordi der har været en stor gruppe, der har forladt klubben 9l fordel for Lübker 
Golfresort. 
 
Det har også været et år med organisatoriske udfordring. Vores 9dligere formand, Anthony 
Bjerregaard valgte at forlade bestyrelsen og dermed også formandsposten. Derfor meldte jeg mig 
på banen som kons9tueret formand frem 9l denne generalforsamling. Hvem, der skal fortsæLe i 
denne posi9on, bliver afgjort når generalforsamlingen har valgt og den nye bestyrelse har aMoldt 
et kons9tuerende møde. 
 
Vi siger også i år farvel 9l to gamle roLer. Ove og Gert, der har været i bestyrelsen i eOerhånden 
rig9g mange år. Specielt Ove har været med i hele 10 år! 
 
Der har i nogle år kun været 5 medlemmer i bestyrelsen. Oprindeligt fordi det så skulle være 
nemmere at samle bestyrelsen og det skulle være nemmere at få møderne afviklet. Vi mener dog 
nu at det er på 9de at ændre deLe. Vi vil inds9lle 9l generalforsamlingen, at vi i den nye bestyrelse 
fremad reLet er 7 bestyrelsesmedlemmer, hvad vedtægterne også giver plads 9l. På den måde kan 
vi bedre fordele opgaverne imellem os og vi vil få et bedre overblik over ak9viteterne i klubben. 
 
Vi er heldigvis også en klub med rig9g mange frivillige. Uden alle jer, var der ikke nogen gol1lub i 
Grenaa! Kæmpe tak 9l alle jer for jeres indsats. Den er uvurderlig! Det vender jeg 9lbage 9l senere. 
 
Her har vi også alle vores udvalg. Der er rig9g mange og alle udfører en kæmpe indsats for Grenaa 
Gol1lub. Alle udvalgsformændene og formændene i klubberne i klubben, har lavet en beretning 
for netop deres udvalg og klubberne i klubben. Disse er udsendt som nyhedsbrev for en lille uge 
siden. I år er der også udsendt en besked i GolWox med henvisning 9l nyhedsbrevet. Håber I alle 
har læst beretningerne? 
 
Også kæmpe tak 9l de ansaLe. 
 

• Greenkeeper staben, der knokler hver eneste dag for at holde banen i den fineste stand, så 
vi som golfspillere føler, det er en oplevelse at spille banen.  

• Vores pro Arild, der med hans indsats er med 9l at forbedre alle os golfspilleres spil. Arild, 
der er så populær, at der kommer folk fra andre klubber 9l Grenaa, bare fordi de vil trænes 
af ham. Det er bare så flot! 

• Sekretariatet, der kæmper for at få det hele 9l at hænge sammen i den daglige driO. Her 
taler vi om Anne, der styrer vores bogholderi og ikke mindst Irene, der er helt der ude hvor 
det hele sker. Møder alle medlemmerne med hendes kæmpe service-gen og kun vil det 
bedste for os alle. Det har desværre også resulteret i at Irene nu har været sygemeldt i en 
periode. Vi glæder os rig9g meget 9l hun kommer 9lbage igen! 
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• Chris9na i caféen er kommet for at blive. Dejligt vi igen kan købe mad i caféen og at vi kan 
købe drikkevarer eOer runden. 

 
Men lad os prøve at se lidt på hvordan året er gået. 
 
På sidste generalforsamling blev der bekendtgjort fire nye ændringer med stor betydning for 
klubben. 
 

• Gra9s bolde på driving range 
• Indtrædelse i XL Golf 
• Etablering af egen café 
• Etablering af solcelleanlæg på bag-rummet 

 
Gra;s bolde på driving range 
Det med de gra9s bolde har jo været fantas9sk, da vi bare kunne træne alt de vi lystede. Men der 
har været en meget nega9v bagside. Vi har i løbet at denne sæson nok mistet i omegnen af 50.000 
bolde. Vi ved at der er en lille gruppe, der om aOenen har stået og banket bolde i alle mulige 
retninger - ikke mindst ud mod søen på hul 4, men derfor kan der ikke forsvinde så mange bolde. 
Der er helt sikkert også stjålet en del. Det har jo været nemt. En sæk under udtaget og så tryk på 
knappen lige så mange gange man lyster. Det vil vi gøre noget ved i den nye sæson. 
 
XL Golf 
Indtrædelsen i XL Golf har været en succes. Der kommer rig9g mange 9l Grenaa fra de andre 
klubber og det har været med 9l samlet set at øge vores greenfeeindtægter. Det skal lige 9lføjes at 
vi aldrig var blevet en del af denne eksklusive klub af golWaner uden en fantas9sk indsats fra 
Torben Bach Sørensen og Steen Jensen. Tak for det. 
 
Etablering af egen cafe 
Her fik vi en rig9g skidt start. En kæmpe vandskade på loOet over caféen betød, at vi skulle starte 
med en renovering af hele området. Der skulle males, opsæLes nye loOpaneler, udskiOes inventar, 
skiOes gulvfliser og meget andet. En post der desværre ikke fuldt ud blev betalt af 
forsikringsselskabet. 
 
Alt det her med selvbetjening har da også voldt lidt knuder i starten. Man skulle vænne sig 9l det 
og nogle gange har teknikken drillet. Det ser ud 9l, at årsagen 9l drilleriet, var en for dårlig 
internedorbindelse. Der er nu installeret en ny med meget mere båndbredde hvilket helt sikkert vil 
hjælpe. 
 
Systemet med forudbes9lling før man går ud på runden har nu fungeret over hele sæsonen. Her vil 
vi også gå digitalt i det nye år, hvor man skal bes9lle maden via sin mobiltelefon. Så kan man 
bes9lle allerede inden man tager hjemmefra eller ude på banen, når man pludselig kommer i tanke 
om, at man er sulten. 
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Solceller 
Solcellerne blev installeret i starten af året og vi var glade. Men pga. ekstrem lang sagsbehandling 
fik vi først lov 9l at anvende anlægget 5-6 måneder eOer, det kunne have været ibrugtaget, nemlig 
den 27. juli. Det var der hvor solen skinnede allermest i foråret, så der mistede vi virkelig meget af 
den indtjening på strøm, som vi havde budgeLeret med. 
 
I den forbindelse er det nu også muligt at lade sin el-bil op, mens man er ude at spille og det er 
blevet muligt at koble sit mobilehome eller sin campingvogn 9l strøm mens man opholder sig på 
vores anlæg. Alt deLe er også etableret med stor hjælp fra greenkeeperstaben. 
 
Februar 
Solcellerne er installeret og vi er derfor nødt 9l at fælde det store træ mellem klubhuset og 
bagrummene. Men sikken en flot træskulptur vi fik ud af det. 
 
Der er blevet etableret en ny vaskeplads ved bagrummene. Nu er det langt nemmere at rengøre sit 
udstyr, sko og hvad der ellers er blevet svinet 9l på runden. 
 
Det er også i denne måned al planlægningen omkring de udendørs frivillige kommer på plads. Tak 
9l alle jer! 
 
Marts 
Vi har fået en regeluddannet i klubben. Som der står på et diplom: 
”Henrik Munch bestod Level 2 eksamen i Golfreglerne med fortjeneste under deltagelse i et R&A 
Level 2 Regelkursus gennemført af Dansk Golf Union”. 
Tillykke med det Henrik. Nu ved I hvor I kan få afgjort jeres tvister ude på banen. 
 
April 
Det besluLes at Grenaa Gol1lub ikke kunne overtage den gamle TeeBox. Derfor blev der iværksat 
en proces, hvor TeeBox’en blev overtaget af et privat firma og dereOer drevet videre som Grenaa 
Golf Box. 
 
Maj 
Nu er der rig9g kommet gang i caféen og Chris9na kokkererer i køkkenet. Mange gange også med 
de nye frivillige i caféen. Der kommer private arrangementer i caféen og der lægges op 9l 
sommerfest. 
 
De udendørs frivillige begynder at lede eOer de driving range bolde, som boldopsamleren ikke 
kunne samle og opsamlingen intensiveres. 
 
Torsdagsseniorerne er nu også begyndt at medbringe sække med sand og græsfrø på runderne, så 
de kan fylde turMullerne op. 
 
Juni/Juli 
Sommergolf løber af stablen. Et nyt 9ltag arrangeret af vores nye eventudvalg (Torben og Steen). 
En kæmpe succes hvor vi trækker rig9g mange spillere fra hele Danmark helt ud på spidsen af 
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Djursland. Sammenlignet med 9dligere gav det også en noget større indtjening end uge 28 normalt 
ville give i greenfee indtægter. 
 
Det skal dog siges, at deLe arrangement slet ikke kunne have været gennemført, hvis ikke der 
havde meldt sig så mange frivillige, som der gjorde. Kæmpe tak for det! 
 
Vi gentager succesen næste år! 
 
August/September 
Der aMoldes matcher som vanligt og der samles igen dona9oner 9l klubben, så vi kan få 
momsrefusion. Det lykkedes lige med nød og næppe at få nok, så tusinde tak for det. Det er vig9gt 
for klubbens økonomi. 
 
Klubmesterskaberne blev afviklet under noget problema9ske forhold med enorme mængder regn. 
Det lykkedes dog at få det gennemført i en 9lpasset form. Tak for det 9l turneringsudvalget. 
 
Oktober 
Golfshoppen holder ophørsudsalg. Bestyrelsen har besluLet ikke at føre den videre i dens 
nuværende form. Vi fik næsten solgt ud i løbet af en lille uge. Fantas9sk godt gået af eventudvalget 
(Torben og Steen) og bestyrelsens repræsentant Gert Vonboe Lang. Men ikke mindst en kæmpe tak 
9l Arild, der virkelig fik gang i udsalget af jernsæt, køller, drivere, vogne, bags etc. 
 
Fremad reLet vil der være mulighed for at købe mindre 9ng som bolde, tee’s, handsker etc. 
 
Afslutning 
Det vig9gste er dog vores dejlige golWane. Den bliver bare bedre og bedre. Der er gennem de 
sidste tre år gennemført en lang række baneforbedringer, hvor vi har lyLet 9l medlemmernes 
ønsker. 
 
Ikke mindst greens er blevet langt bedre så boldene ruller som de skal. Men der er også lavet en 
del ændringer over årene med nyt sand i samtlige bunkere, nedlæggelse af bunkers, ændring og 
hævelse af bagkanten på bunkers, så man kan se dem på afstand. 
 
Fairways står som aldrig før i og med vi har fået robotklippere 9l næsten alle fairways. De nyeste af 
dem kan klippe både fairway og semiroughen. 
 
Det betyder der er mere 9d 9l alt pille arbejdet omkring rernelse af ukrudt. Der er jo indført nye 
strengere regler, så vi ikke mere må sprøjte som vi plejer. 
 
Med de sidste tre års indkøb af nye maskiner 9l klipning af greens, slibemaskiner, strigler og ikke 
mindst roboLerne kan vi virkelig se en klar forbedring af vores bane. Det er dog ikke maskinernes 
skyld alene. Uden vores engagerede greenkeeperstab var det aldrig lykkedes at få den bane vi har i 
dag. Så kæmpe cadeaux 9l alle jer i greenkeepergården og så de frivillige der også hjælper 9l her! 
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Vi går nu ind i en ny sæson med de udfordringer det måLe give. Klimaforandringerne gør det ikke 
nemmere. Det kan vi jo tydeligt se over de sidste 2-3 uger hvor banen har været mere eller mindre 
oversvømmet. Sam9dig har infla9onen og situa9onen rundt i verden været med 9l at gøre al9ng 
dyrere og sværere. 
 
Men det må vi tage hånd om, selv om økonomien er begrænset. Som udgangspunkt er der ikke 
økonomisk plads 9l baneforbedringer i det nye år. Så det er vig9gt for os, at vi alle hjælper 
hinanden med at finde flere medlemmer, hjælpe hvor man kan som frivillig og så gå ud 9l alle og 
enhver og fortælle dem, hvor dejlig en bane vi har her i Grenaa Gol1lub! 
 
For at komme ordentlig i mål i 2024 har bestyrelsen sat følgende fokusområder op i det nye år: 
 

Ø Rekruttering nye medlemmer. Dette er meget vigtigt for klubbens fremtid.  
 

Ø Fondraising styrkes. Det er vigtigt at vi søger alle de midler vi kan!  
 

Ø Tilgang af sponsorer øges. Vi søger virkelig frivillige til vores sponsorudvalg! 
 

Ø Øget aktivitet på banen 
 

o Danish Golf Champignonship 
o Under par Challenge 
o Sommergolf.  

 
Det betyder selvfølgelig at banen i nogle uger rammes af et stort pres - og det dermed er 
sværere at få plads på banen. Eventudvalget har allerede taget de første skridt med disse 
arrangementer. 
 

Ø Stærk omkostningsstyring, som der har været længe. Vi skal bare skære endnu mere ind til 
benet. 

 
Det var ordene! 
Tak fordi I lyLede! 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


